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[Formanden.] 
8) Første behandling af: 

Forslag til lov om pensionering af civilt 
personel m. v. i forsvaret. 

9) Valg af 17 medlemmer til et udvalg angå- 
ende: 

Forslag til lov om restaurations- og hotel- 
virksomhed m. v. 

10) Valg af 17 medlemmer vil et udvalg angå- 
ende: 

Forslag til lov om registrerede revisorer. 

Mødet hævet kl. 15.36. 

49. møde.  

Fredag den 23. januar kl. 11. 

Tredje næstformand (From): Medlem af 
folketinget K. B. Andersen har meddelt mig, 
at han ønsker at udtræde af Nordisk Råd, 
af forskningsudvalget, af investeringsudval- 
get samt af udvalget for undervisning og 
uddannelse. 

Til i hans sted at indtræde som medlem 
af Nordisk Råd har vedkommende gruppe 
udpeget den hidtidige s edfortræder Ivar 
Nørgaard samt til ny stedfortræder for Ivar 
Nørgaard udpeget Niels Matthiasen. 

Endvidere har vedkommende gruppe 
som nyt medlem udpeget Jens Kampmann 
til at indtræde i forskningsudvalget, Orla 
Møller til at indtræde i i nvesteringsudval- 
get samt den hidtidige stedfortræder K. J.  
Mortensen til at indtræce i udvalget for 
undervisning og uddanne se og til ny sted- 
fortræder Ejner Nielsen. 

De pågældende er herefter valgt. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
fremgangsmåden ved udpantning for skatter 
og afgifter m. v. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
75) findes i tidenden sp. 2657). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Kjær Rasmussen: Der er et enkelt 
spørgsmål, som jeg synes vi lige må have 
ministerens udtalelse om, inden vi skrider 
til vedtagelse af forslagene her. 

Som man ved, har der i dagspressen stået 
diskussion om, hvorvidt det er muligt at 
foretage udpantning i børnetilskuddene, 
som indsættes på f. eks. bankkonti. I Silke- 
borg Avis for den 29. december 1969 ser 
jeg, at kommunens inkassokontor er af den 
opfattelse, at udpantning i børnetilskud 
kan foretages, når udbetaling har fundet 
sted. Jeg håber meget, at denne opfattelse 
er forkert, og at regeringen vil foranledige, 
at disse børnetilskud ikke gøres til genstand 
for udpantning. 

Justitsministeren (Thestrwp): Jeg vil 
gerne sige, at spørgsmålet henhører jo un- 
der domstolenes afgørelse. Når der forelig- 
ger en afgørelse fra domstolenes side, vil jeg 
være villig til at se på spørgsmålet. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 121 stemmer; 1 
medlem tilkendegav, at han hverken stemte 
for eller imod. 

Tredje næstformand (From): Lovforsla- 
get vil nu blive tilstillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring af lov om rettens pleje. (Ophævelse af 
udpantning sfristen). 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
76) findes i tidenden sp. 2657). 
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Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 124 stemmer. 

Tredje næstformand (From): Lovforsla- 
get vil nu blive tilstillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden (sidste) behandling af forslag til 
folketingsbeslutning om Danmarks godken- 
delse af beslutningen om Islands optagelse i 
Den europæiske Frihandelssammenslutning 
og om Danmarks ratifikation af den i forbin- 
delse hermed den 12. december 1969 i Reykja- 
vik undertegnede aftale om en nordisk indu- 
strialiseringsfond for Island. 

(Første behandling af forslaget til folke- 
tingsbeslutning (nr. XXII) findes i tiden- 
den sp. 2658). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Forslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Forslaget til folketingsbeslutning 
vedtoges enstemmigt med 124 stemmer. 

Tredje næstformand (From): Der vil nu 
blive givet ministeren for europæiske mar- 
kedsanliggender meddelelse om denne ved- 
tagelse. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til normerings- 
lov for Grønland for finansåret 1970-71. 

(Lovforslaget (nr. 86) findes i tillæg A. 
sp. 1515, fremsættelsen i tidenden sp. 2353). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ivar Nørgaard: Man må gå ud fra som 
givet, at det er sidste gang, folketinget bli- 

ver stillet over for et normeringslovforslag 
for Grønland, og man kan med rette spørge, 
om vi overhovedet burde stilles over for et 
sådant forslag i dag, idet Syddanmark jo 
har fået ordnet sine forhold gennem en revi- 
deret tjenestemandslovgivning, som har til 
forudsætning, at der ikke mere gennemføres 
normeringslove her i tinget. 

Som det fremgik af ministerens fremsæt- 
telse, er der endnu ikke . . .  

Tredje næstformand (From): Der må 
være mere ro i salen. 

Ivar Nørgaard: Som det fremgik af mini- 
sterens fremsættelse, er der endnu ikke til- 
vejebragt grundlag for en reform for Grøn- 
lands vedkommende. Jeg mener ikke, at 
hverken de, der bor i Grønland, eller vi 
andre kan være tjent med, at loven for 
Grønland forsinkes, og jeg vil derfor gerne 
med det samme , bede ministeren om lidt 
mere udførligt, end det er blevet gjort i 
fremsættelsen, begrunde denne forsinkelse. 
Jeg forstår på ministeren, at der skulle 
være en chance for, at lovforslaget ville 
kunne fremsættes her i tinget i efteråret 
1970, men når man tænker på, at proble- 
merne med administration skulle være be- 
tydelig større i det, vi kalder Syddanmark, 
og at revisionen af hele dette administrati- 
onsapparat har været et meget stort ar- 
bejde, måtte man egentlig undre sig over, 
at arbejdet i et så forholdsvis overskueligt 
område som det grønlandske er blevet så 
stærkt forsinket. 

Forslagene har været fremlagt i lønnings- 
rådet, og lønningsrådet har tiltrådt alle 
ændringer, og jeg skal derfor kun gøre en 
enkelt bemærkning om de ændringer, der er 
foreslået. 

Jeg vil mene, at den nydannelse, der er 
opstået med den foreslåede pædagogiske 
konsulent i folkeskolen, vil være en helt rigtig 
idé. Jeg ved, at vore venner på Grønland 
har den opfattelse, at nogle af kæmnerstil- 
lingerne måske ikke er blevet normeret 
sådan, som de kunne have ønsket det. Det 
har allerede været fremdraget på et tidli- 
gere tidspunkt over for lønningsrådet, men 
det rejser et andet spørgsmål, nemlig i hvil- 
ket omfang vi her i folketinget overhovedet 
er i stand til at bedømme de synspunkter 
og ønsker, som er blevet fremsat fra Grøn- 


